
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej angiologickej 
spoločnosti (S.A.S.) 

 

Dátum: 08.12.2021, 17:00 hod. 

Miesto: On-line zasadnutie 

Zúčastnení:  

doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH. – prezident SAS 

členovia výboru: doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD., MUDr. Katarína Dostálová, PhD., MPH., MUDr. 
Andrej Džupina, PhD., MBA., MUDr.Patrik Jakubek, MUDr. Dáša Kmecová, PhD., MUDr. Ivar Vacula, 
PhD.,  

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD., MUDr. Iveta Kopalová  

ospravedlnili sa:  MUDr. Ewald Ambrózy, PhD., MUDr. Miroslav Širila 

zapisovateľ: MUDr. Ľ. Fľak, PhD. 

Program:  

Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru a následne jeho 
schválenie. 

Body programu: 1) Otvorenie; 2) Prehľad činnosti za rok 2021; 3) Plán aktivít na rok 2022; 4) Prehľad 
stavu aktivít SAS -MZ SR; 5) Informácie o činnosti ESVM, pracovné skupiny ESVM; 6) Rôzne 

K bodu programu č.2: Prehľad vybraných činností za rok 2021 

Zhrnutie podujatí organizovaných SAS resp. s účasťou SAS: 46.Angio dny Praha, 8-th IUA Course for 
Young Vascular Specialists, Praha, 27.CZ-SK Angio sympózium Lednice, Online kongres ESVM, Londýn, 
XXVII.SK-CZ konferencia o hemostáze a trombóze, XXIX kongres SAS SLS, 42. Konferencia SSVPL 

Z hospodárenia SAS: Prezentované príjmy a výdavky z XXIX. kongresu SAS (príjem 181 947,81 EURO, 
výdavky 162 929,17 EURO, zisk:18 968,64 EURO).  

Aktuality v cievnej medicíne: prezident SAS pozitívne hodnotil túto on-line aktivitu (odborný i finančný 
prínos pre SAS), poďakoval prispievateľom a povzbudil k ďalšej aktívnej spolupráci. 

Činnosť aktivít S.A.S. za rok 2021 smerom k MZSR v bode 4. 

K bodu programu č.3:  Plán podujatí s účasťou SAS na rok 2022  

11. Angiologický deň NÚSCH (25.3.2022) – v pláne dlhšie celodenné podujatie s večerným 
spoločenským programom, XII. Lymfologický deň (13.5.2022) – organizuje Dr.Ambrózy, Angiologický  
deň LFUK (25.5.2022) – organizuje prof. Štvrtinová, Doc. Čelovská, 28. CZ-SK Angio sympózium Lednice 



(termín a participácia SAS sa upresní- zodpovedný za S.A.S. – vedecký sekretár MUDr.Vacula), XXX. 
Kongres SAS (22.-24.9.2022, Tále, 8.Congress of the ESVM (08.-10.10.2022, Štokholm), 47. angiologické 
dny Praha (24.-26.2.2022), 24. SK kongres cievnej chirurgie (7.-9.4.2022) 

K bodu programu č.4:  Prehľad stavu aktivít SAS -MZ SR 

1) Sekcia zdravia + sekcia vzdelávania MZ SR: A) Koncepcia odboru Angiológia, B) Minimálny štandard 
pre špec.program v špec.odbore angiológia, C) CPČ intervenčná angiológia. Materiály boli opakovane 
odovzdané, zatiaľ bez ďalšieho postupu MZSR.   

2) Odborná pracovná skupina C pre KV systém:  zástupca za SAS Dr.Vacula informoval, že sa zlepšila 
komunikácia v rámci tejto prac.skupiny, ale t.č. bez podstatných nových aktivít.  

3) Štandardné dg a th postupy: prezident SAS informoval o počte zverejnených (5) a neukončených (4) 
postupov. Na stránke SAS je link na uverejnené postupy. Hodnotil, že SAS je jedna z najaktívnejších 
spoločností v tejto oblasti. Dr. Vacula odporučil pracovať na zatiaľ neukončených postupoch, pretože 
MZSR dáva týmto postupom veľkú váhu. Potrebná je pri niektorých témach interdisciplinárna 
komunikácia. ŠDTP za angiológiu sú dostupné aj cez web stránku S.A.S.. 

4) Reakcia odborných spoločností na aktualizáciu Koncepcie odboru rádiológia z minulého roku: 
prezident SAS informoval členov výboru a dozornej rady o aktuálnom stave, prebehla diskusia na túto 
tému; 

K bodu programu č.5:  Informácie o činnosti ESVM, pracovné skupiny ESVM  

Doc. Maďarič informoval o aktivitách ESVM – pre členov pridružených krajín je možnosť na novej web 
stránke ESVM pozrieť si prednášky z kongresu ESVM, stiahnuť odporúčania a „position papers“. Zo 
strany ESVM je snaha o spoluprácu s inými odbor. spoločnosťami na príprave odporúčaní (EAS, ESC, 
ESVS, atď.).  

Doc. Maďarič prezentoval jednotlivé pracovné skupiny (PS) ESVM a zastúpenie za SAS: doteraz v PS 
Congress Programme Committee Doc.Maďarič, v PS Guideline Committee Dr.Vacula. Po diskusii členov 
výboru bolo odporučené doplnenie do niektorých ďalších PS: Young Academy of ESVM – Dr.Džupina 
jr, do PS Basic Science Com. – Doc.Čelovská, PS Training Programm – Dr.Fľak. Týchto kandidátov nahlási 
Doc.Maďarič do ESVM.  

Doc.Maďarič prezentoval plán ďalších kongresov ESVM (2022 vo Švédsku, 2023 vo Francúzsku, 2024 
v Taliansku). Kandidátom na organizovanie kongresu v r 2025 by mohlo byť aj Slovensko, preto 
Doc.Maďarič oslovil členov výboru SAS, aby vyjadrili svoj názor na spojenie výročného kongresu SAS 
v r 2025 s kongresom ESVM. V diskusii boli preberané otázky finančného zabezpečenia (SAS + ESVM), 
lokality (Bratislava – budova SND?), organizačného zabezpečenia (DorisMedia, Tajpan). Všetci 
zúčastnení členovia výboru vyjadrovali podporné stanoviská. Prijatie kandidatúry sa ešte premyslí 
a rozhodne sa na neskoršom zasadnutí výboru. 

K bodu programu č.6:  Rôzne 

1) Doc. Maďarič informoval o schválenom materiály (inovácii) UEMS Division of Angiology ohľadom 
postgraduálneho vzdelávania v angiológii, pričom upozornil na niektoré formulácie súvisiace s 
prípravou pred špecializáciou z angiológie, ktoré neprešli pripomienkovaním národných 
spoločností. Doc.Čelovská sa zúčastnila zasadnutia UEMS a bola požiadaná o informovanie o jeho 
priebehu: išlo o 3 hod zasadnutie a členovia z členských krajín hlasovali len o novom zložení 



vedenia UEMS, ale nebola možnosť hlasovať o tomto dokumente – bol rozoslaný už ako schválený 
dokument bez možnosti pripomienkovania.   

- Doc. Maďarič upozornil na potrebu užšej spolupráce Division of Angiology UEMS a ESVM
(spoločnosť združujúca národné angiologické spoločnosti), pričom súčasné vedenie UEMS
spolupracuje výhradne s VAS. Navrhol, aby SAS vyjadrila nesúhlas s daným postupom
UEMS Division of Angiology – navrhol hlasovanie o zaslaní nesúhlasného stanoviska
(protestu) k postupu UEMS so zdôraznením nerešpektovania názoru členskej krajiny.

- Dr.Vacula navrhol nech sa vytvorí stanovisko SAS smerom k UEMS Division of Angiology
a toto stanovisko poslať ako otvorený list aj ESVM s výzvou, aby sa pridali aj ďalšie krajiny.
Aby v budúcnosti nemohli byť prijaté materiály bez pripomienok členských krajín. Tento
postup podporil aj Doc. Maďarič a Doc. Čelovská.

2) Stanovisko SAS k očkovaniu proti Covid-19: Doc. Maďarič ako aj väčšina členov výboru a Dozornej
rady SAS je za vytvorenie stanoviska výboru SAS k očkovaniu, uverejneniu na webe SAS
a rozposlanie členom SAS a aby išlo o stanovisko vzťahujúce sa k pacientom s cievnymi
ochoreniami. Podklad pre toto stanovisko bol materiál Dr.Fľaka, ktorý následne prešiel
pripomienkovaním s cieľom vytvorenia skrátenej verzie v podobe 5 bodov, o ktorej prebehla
diskusia a zrealizovali sa úpravy. Po diskusii bola schválená finálna verzia stanoviska, ktorá
prebehne ešte kontrolou členov výboru a DR SAS a bude rozposlaná členom SAS a uverejnená na
web stránke SAS. Odporučené bolo, aby zo širšie koncipovaného materiálu Dr.Fľaka po úpravách
bola pripravená Aktualita na stránku SAS.

Termín ďalšej schôdze výboru S.A.S.: 16.02.2022 o 14:00 hod, buď prezenčne – zasadacia miestnosť 
NÚSCH, -1 poschodie, alebo virtuálne (podľa epidemiologickej situácie).  

  Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.         MUDr. I. Vacula, PhD.    

prezident S.A.S. SLS vedecký sekretár S.A.S. SLS 

        Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.              MUDr. E. Bojdová 

 viceprezident S.A.S. SLS   predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Bratislava 08.12.2021  Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


